
NATURSKYDDSFÖRENINGEN  
I HOFORS-TORSÅKER 
 
 
Dagordning vid kretsstämma onsdag 6 mars 2024 
 
Stämman inleds  
 
1. Fråga om stämman blivit behörigen utlyst 
 
2. Val av ordförande för stämman 
 
3. Anmälan om styrelsens val av sekreterare för stämman 
 
4. Val av två justerare att jämte stämmans ordförande justera protokollet 
 
5. Styrelsens Verksamhetsberättelse 
 
6. Revisorernas berättelse 
 
7. Fastställande av resultat- och balansräkning 
 
8. Fråga om ansvarsfrihet för föregående års förvaltning 
 
9. Fastställande av Verksamhetsplan 
 
10. Beslut om antalet styrelseledamöter och mandatperioder för dessa 
 
11. Val av ordförande i kretsen tillika ordförande i styrelsens 
 
12. Val av övriga styrelseledamöter 
 
13. Eventuella fyllnadsval 
 
14. Val av två revisorer och två revisorssuppleanter 
 
15. Val av valberedning 
 
16. Ärenden som styrelsen förelägger stämman 
 
17. Ärenden som väckts genom motion 
 
18. Övriga frågor 
 
19. Stämmans avslutande 
 
 
 
VÄLKOMMEN! 
 
 
 
 
 
 
 
 



NATURSKYDDSFÖRENINGEN 
I HOFORS-TORSÅKER 
 
VERKSAMHETBERÄTTELSE 2023 
 
Medlemmar 
Föreningen hade vid årets början 168 medlemmar och vid årets slut – (har ännu ej meddelats).  .  
 
Styrelse 
Barbro Risberg, ordförande 
Nicklas Gustavsson, vice ordförande 
Lennart Risberg, kassör 
Jörgen Lindgren, ansvarig för hemsidan 
Maj-Lis Koivisto, skogsansvarig 
Stig Björk, ledamot 
Anders Lindfors, ledamot 
Andreas Rindeskär, ledamot 
Johan Ryttberg, ledamot 
Bo Joelsson, suppleant 
 
Revisorer 
Kjell Pålsson 
Tommy Stenergard 
 
Revisorssuppleanter 
Kenneth Händel 
Margareta Kling 
 
Valberedning 
Bengt Norgren, sammankallande 
Ingela Jovanovic 
 
Kretsstämma 
Kretsstämman hölls på Björkhagsskolan 7 mars. Den hade 20 deltagare. 
 
Styrelsemöten 
Styrelsen har sammanträtt följande datum: 25/1, 7/3, 15/3, 13/4, 1/6, 22/8, 2/10, 18/10. 
 
Programhäfte 
Ett programhäfte har skickats ut till medlemmarna under året, vår och sommarprogram 20/4. 
Övriga arrangemang har aviserats i fb-gruppen.  
 
ARRANGEMANG 
 
11 januari 
Kaffebonden som blev grön, Stephen Hinton, 18 deltagare.  
 
8 februari 
Solceller, en investering både för  miljön och den egna ekonomin, Andreas Rindeskär, 23 
deltagare.  
 
7 mars 
Efter kretsstämman. Vinnare och förlorare i dagens skogsbruk, Lennart Risberg, 25 deltagare. 
 
6 maj 
Fågeltornskampen i fågeltornet vid Bysjön, lag bestående av Kjell Pålsson, Barbro och Lennart 
Risberg. 65 fågelarter observerades, 7 besökare deltog.  



7 maj 
Fågelskådningens dag med vandring vid Bysjön på kvällen, Lennart Risberg, 10 deltagare. 
 
18 juni 
De vilda blommornas dag, blomstervandring runt Hammardammen, Barbro Risberg, 20 deltagare. 
 
2 september 
Skogsutflykt, mossor och lavar, Bökesberg, Nicklas Gustavsson, 9 deltagare. 
 
24 oktober 
Västpapua, föreläsning och bildvisning, Bo Joelsson, 8 deltagare. 
 
16 november 
Hoforsnatur, föreläsning och bildvisning, Bo Joelsson, 10 deltagare. 
 
6 december 
Vinterträff med bilder, Bo Joelsson, Barbro och Lennart Risberg, Jörgen Lindgren, Paul Kolk, 
10 deltagare.  
 
 
SKOGSFRÅGOR 
 
Söderåsen 
Mark- och miljödomstolen, beslut: Två domar angående avverkningsanmälda skogsskiften på 
Söderåsen där markägaren Karl Hedin AB överklagat Skogsstyrelsens beslut om förbud att 
avverka. Företagets överklagan avslås och avverkningsförbudet kvarstår. Vår överklagan om att 
det av markägaren markerade hänsynsområdet i skogen mot Stjärnsundsvägen ska ingå i 
avverkningsförbudet avslås också. 24/1 
 
Länsstyrelsen, Martina Kluge: Uppdatering om naturvärden och aktuell situation på Söderåsen. 
Barbro Risberg. 24/1 
 
Länsstyrelsen, Martina Kluge, svar på skrivelse 24 januari:  ” Vi vet att området (Söderåsen)  har 
höga naturvärden och arbetar för att hitta en lösning för att skydda området”. 26/1 
 
Länsstyrelsen, Martina Kluge: Besked om att Mark- och Miljööverdomstolen inte tar upp Karl 
Hedins överklagan av Skogsstyrelsens beslut om avverkningsförbud på Söderåsen. Nu ska 
Länsstyrelsen och Skogsstyrelsen komma överens om framtiden för området. 25/10 
 
Kulleberget 
Skogsstyrelsen: Om hänsyn till arter vid planerad avverkning i skog som av oss bedöms som 
kontinuitetsskog på Kulleberget, A 30593-2019, Maj-Lis Koivisto. 25/1 
 
Skogsstyrelsen, beslut: A 30593-2019,  Kulleberget. Föreläggande om försiktighetsåtgärd. Det 
innebär att området ska avverkas hyggesfritt med krav att 310 skogskubikmeter/ha ska vara kvar 
efter avverkning, dessutom förbud att köra med maskiner och fälla träd över kända knärotslokaler. 
En del av området där Nicklas gjort fina fynd har tidigare avsatts som nyckelbiotop. 21/11 
 
Skoludden, Gammelstilla 

Skogsstyrelsen: Uppföljning av avverkningsanmälan A 54828- 2021. 
Inventeringen ägde rum 14 juli 2022. Beslut ännu ej fattat i ärendet. Maj-Lis 
Koivisto. 27/1 
 
 
 
 



Lundertjärnsbäcken 
 
Sveaskog, Babs Stuiver, beslut: Information om att skogen vid Lundertjärnsbäcken avsatts som 
frivillig avsättning av Sveaskog.”Under förra året har vi jobbat med att utveckla vår metodik för 
naturvärdesbedömning. Vi har testat den metodiken också på detta objekt. Denna avdelning är 
numera avsatt som naturvårdsskog” 30/1 
 
Stenshyttan 
 
Skogsstyrelsen, knärotsfynd vid inventering på avverkningsanmälan A 46554-2021, med begäran 
om att stoppa avverkningen. Maj-Lis Koivisto. 26/3 
 
Skogsstyrelsen meddelar att avverkningsanmälan dragits tillbaka. 28/3 
 
Udde vid Hyen nära Korsåvägen (Dalasidan).  
 
Avverkningsanmält i november men redan avverkat. Stort antal naturvårdsträd avverkade, en 
stubbe 165 år. Stående död ved konsekvent avverkad och lämnad på hygget. Ägare är Kopparfors 
skogar. Vi bör gå vidare till ägare eller certifierare. Nicklas Gustavsson. 7/5 
 
Kalvsnäs och Kratte masugn 
 
Skogsstyrelsen: A 14918, Kalvsnäs 1:2, knärotsfynd vid inventering i äldre skogsbestånd, 
dessutom gran-asp med flera träd med omkrets mer än 200 cm, ej markerade för naturvård. Gott 
om både stående och liggande död ved. Rikligt med blåsippa, ullticka i angränsande område. Maj-
Lis Koivisto. 15/5 
 
Skogsstyrelsen svar, info om att Fortifikationsverket äger skogen ovan. 15/5 
 
Försvarsinspektören för hälsa och miljö (som hanterar Fortifikationsverkets skog) meddelar att 
avverkning tills vidare avbrutits. 15/5 
 
Försvarsinspektören för hälsa och miljö: Naturvärden i avverkningsanmälda områden mellan 
Kratten och Sälgsjön. Barbro Risberg. 2/6 
 
Fortifikationsverket, Holmen skog, FSC, Länsstyrelsen Gävleborg, Försvarsinspektören för 
Hälsa och miljö: Fått inventeringsresultat från avverkningshotade skogsområden vid Kratten från 
Stjärnsunds skogsgrupp (Philipp Weiss). Vidarebefordrat listan med många rödlistade och 
skyddsvärda arter, särskilt svampar. Barbro Risberg. 21/9 
 
FSC-revisioner 
 
Det norske veritas: Skrivelse angående FSC-revision av Holmen skog. Barbro Risberg. 29/8 
 
FSC-revision, Karina Kitnaes: Konsultationsformulär Sveaskog Förvaltnings AB, angående FSC-
revision, Barbro Risberg. 22/10 
 
Körberget 
 
Skogsstyrelsen: Knärotsfynd efter inventering på följande avverkninganmälda områden: A 35610-
2023, A 38730-2023-2023, A 38738-2023, Körberget, Maj-Lis Koivisto. 29/9 
 
Skogsstyrelsen, Länsstyrelsen: Komplettering av skrivelse ovan, beträffande artfynd efter 
inventering av Nicklas Gustavsson och Stjärnsunds skogsgrupp.  Barbro Risberg. 1/10 
 
 
 



 
Skommarhyttan 
 
Skogsstyrelsen, beslut: Beslut i ärende A 38855-2023, SO Dammsjön Skommarhyttan. Till skydd 
av knärotslokaler sparas 1,5 ha av 7. 1/10 
 
Malmjärn 
 
Skogsstyrelsen: Knärotsfynd A19095-2019 hårt gallrat skifte med knärot i sparad del, A35138-
2023 stort bestånd knärot. Detta är en fin barrträdsdominerad kontinuitetsskog med träd i olika 
ålder och dimensioner och ett ganska stort inslag av löv. Mycket död ved, både liggande och 
stående, i olika nedbrytningsstadier. Detta område bör inventeras grundligt då där säkerligen finns 
fler skyddsvärda arter. Båda områdena ligger SV Malmjärn. Maj-Lis Koivisto, Marianne Johansson. 
20/10 
 
Skogsstyrelsen: Fortsatt inventering av A 35138-2023,  Nicklas Gustavsson, Barbro Risberg, 
Lennart Risberg och Stig Björk med fynd av 7 rödlistade arter och 4 signalarter för skyddsvärd 
skog. Barbro Risberg. 
 
Skogsstyrelsen, svar: Inget beslut än men meddelande från Skogsstyrelsen att de tagit emot 
skrivelsen och att Janne Larsson är handläggare. 29/10 
 
Kalvsnäs 
 
Skogsstyrelsen: Inventering av A 60420-2023, Kalvsnäs 2:21, olikåldrig skog med mycket död 
ved (180 grova lågor), kulturspår från de senaste 100 åren saknas. Fynd av vedticka (S),  kötticka 
(NT), ullticka (NT), vågticka (VU), tretåig hackspett (NT), talltita (NT).  Anhållan om att 
avverkningen stoppas på grund av att inventeringen försvårades av snötäcket. Stjärnsunds 
skogsgrupp: Philipp Weiss, Fanny Westling. 2/12 
 
Skogsstyrelsen, beslut:  Tillfälligt förbud mot avverkning på A 60420-2023. 22/12 
 
 
FJÄRILSPROJEKT I HAGAPARKEN 
Projektets mål är att utforma parken för dra till sig pollinerande insekter och sprida kunskapen om 
det till intresserade kommuninvånare. Projektet som hanteras av Västra Gästriklands 
samhällsbyggnadsförvaltning (VGS) har vår förening som partner och finansieras av LONA-medel. 
 
Föreningens representant: Barbro Risberg 
 
Teamsmöten för planering och uppföljning: 27/1, 23/2, 14/4, 26/5, 31/10. 
 
Möte med två representanter för Insektslandet i Årsunda, som presenterar sin verksamhet. 23/1 
 
Träff med Ekologigruppen som ska lämna ett förslag till utformning av parken. 27/2 
 
Utflykt till Insektslandet i Årsunda. 24/4 
 
Föreläsning med bilder: Pollinerande insekter, Växthuset, Barbro Risberg. 24, 25/5 
 
Utställning av fjärilsbilder i Växthuset, Barbro Risberg. Hela sommaren 
 
Besök i parken för att studera det som gjorts under sommaren. 29/8 
 
SKRIVELSER 
VGS: Redovisning Bysjöprojektet. Rastande och häckande fåglar vid Bysjön, Lennart Risberg, 
26/1. 



Peter Winding: Information om naturvärden på Storåsen och Åsbotten inför inventering för ev. 
vindkraftpark, Lennart Risberg, 7/2.  
 
Länsstyrelsen: Förfrågan om lokal för purpurknipprot i Vingesbacke inför fibergrävning, 23/3. 
 
Länsstyrelsen Dalarna: Vindkraftpark Stormossen, Barbro Risberg, 1/10. 
 
Vgs: Synpunkter på Översiktsplan 2040, Hofors kommun, Barbro Risberg, 20/11. 
 
Naturskyddsföreningen, riks: Enkät angående lokalt kansli i Mora, Barbro Risberg, 13/12. 
 
MÖTEN OCH EXKURSIONER 
Sveaskog: Träff på hembygdsgården i Hofors. Från Sveaskog: Andreas Johansson, Isabelle Zäll-
Skov, Erik Söderlund, från HTNF: Barbro och Lennart Risberg, Stig Björk, Nicklas Gustavsson, 
Maj-Lis Koivisto. 13/1 
 
Rädda Stormossen, Stefan Halldén och Moderaterna, Eva Julin: Kontakt angående vindkraftpark 
Stormossen. Barbro Risberg. 2/4 
  
Hofors kommun: Möte med teknisk chef David Eriksson Norström och fritidschef Kjell-Åke Östlin 
angående skötseln av kommunens skogar. Barbro Risberg, Lennart Risberg, Maj-Lis Koivisto, 
Nicklas Gustavsson, Stig Björk, Johan Ryttberg.  28/4 
 
Sveaskog, fältdag: Sveaskog representerades av Andreas Johansson, Håkan Kristofersson, 
naturvårdsansvarig, södra Norrland, Erik Ljones, kommunikationsansvarig, Isabell Skov Zäll, 
planeringsansvarig, Erik Söderlund, naturvårdsansvarig. Vi besökte Tolvsjöberget, Rönningsvreten, 
Stormyran och Torrakstjärn och diskuterade skogsbruksåtgärder och även skäl för bevarande.  
Från oss deltog Barbro Risberg, Lennart Risberg, Maj-Lis Koivisto, Stig Björk, Nicklas Gutavsson 
och Johan Ryttberg. Fin dialog och beslut om fortsatt samarbete. 4/5 
 
Naturskyddsföreningen i Gävleborg: Styrelsemöte i Hästbo bygdegård med besök vid Bysjön, 8 
ledamöter i Länsförbundets styrelse, Barbro och Lennart Risberg. 28/5 
 
Gysinge skog:  Informationsmöte i Ansgarikyrkan i Sevalbo med ortsbefolkning om Gysinge 
skogs skogsbruk och planer i området. Även Mellanskog, som sköter avverkningarna deltog. 
Därefter besök i ett område där Gysinge skog ska avverka. Naturskyddsföreningen 
representerades av Inga-Greta Andersson, Alf Pallin, Stephen Hinton och Maj-Lis Koivisto. 7/6 
 
Rädda Stormossen: Gruppen vill att vi skickar våra synpunkter på 
vindkraftparken till Länsstyrelsen i Dalarna. Barbro och Lennart Risberg.  24/9 
 
REPRESENTATION 
Naturskyddsföreningens skogsgrupp i Gävleborg: Stig Björk, Nicklas Gustavsson. 
 
Naturskyddsföreningen i Gävleborg, styrelseledamot: Tommy Stenergard. 
 
Naturskyddsföreningen i Gävleborg, Vattengruppen: Kjell Demasure, Tommy Stenergard. 
 
Hofors gröna ring: Maj-Lis Koivisto. 
 
MEDIA 
Facebook, Föreningens Facebookgrupp har varit aktiv med ett par inlägg i veckan. De har följts 
och kommenterats av många medlemmar och även andra t.ex. personer från andra kommuner.  
Vid årets början hade gruppen 233 medlemmar och vid årets slut är medlemsantalet 242. 
Moderatorer är Nicklas Gustavsson och Lennart Risberg.  
 



Vi har också Facebookgruppen ”Avverkningskoll i Hofors med omnejd” för information om 
diskussion om skogsfrågor i kommunen. Den hade vid årsskiftet 21 medlemmar. Moderatorer är 
Nicklas Gustavsson. Och Maj-Lis Koivisto.  
 
Arbetarbladet, artikel: ”Omtvistad växt sätter stopp för AB Karl Hedins avverkning”. 25/1 
 
Gefle Dagblad, artikel: ”Träden på Söderåsen kan räddas av knärot”. 26/1 
 
Din lokaltidning, artikel: Skogsavverkning stoppas efter fynd. 31/1 
 
Arbetarbladet, insändare, Ove Lennström: Söderåsen är värd att bevara - välkomna att se själva.. 
3/2 
 
Din lokaltidning, insändare : Fem klimatsmarta tips till kommunen. 5/4 
 
Radio Gävleborg, Klara Pålsson, intervju angående ev. ny lag om att lupiner ska betraktas som 
invasiva. Barbro Risberg. 21/6 
 
Din lokaltidning, Så ska Hagaparken förvandlas till en fjäril- och insektspark.16/7 
 
VÄX, Växter i Hälsingland och Gästrikland nr 1, 2023 
Söderåsens riksintressanta hällmarker, Barbro Risberg. 
 
EKONOMI 
Beträffande föreningens ekonomi hänvisas till Resultat- och Balansräkning. 
 
 
Slutord 

Vi kan glädja oss åt att vi under året agerat så att 
 
 De avverkningshotade skogsskiftena på Söderåsen (runt Klapperstensleden 
           och branten mot Stjärnsundsvägen) fortfarande står kvar. Mark och Miljö- 
           överdomstolen tog inte upp markägarens överklagande utan fastställde  
           att Mark- och miljödomstolens beslut om att skogen inte får avverkas står fast. 
 Länsstyrelsen har meddelat att de försöker hitta en lösning tillsammans  med 
 Skogsstyrelsen. Mera information har vi inte fått (trots påstötningar). 
 Förmodligen försvåras en ev. reservatsbildning av att Regeringen dragit ner på 
 anslagen för naturvård. 
 
 Länsstyrelsen arbetar för att bilda ett naturreservat vid Kopparåsen. 
 
 Sveaskog gjort två frivilliga avsättningar. Det handlar om sumpskog vid 
            Lundertjärn och skvattramtallskog vid Torrakstjärn. De har också avsatt en 
 nyckelbiotop på Kulleberget där Nicklas Gustavsson gjort fina artfynd. 
 
 Flera växtplatser för knärot har skyddats. 
 
 Vi har förbättrat kunskapen om naturen  och den biologiska mångfalden i vår 
 kommun och delat med oss av den informationen i syfte att bevara miljöer  
            och arter. 
 
 

Ett hjärtligt tack till alla som bidragit till vår verksamhet under året! 
 
Styrelsen 
 
 



 
NATURSKYDDSFÖRENINGEN 
I HOFORS - TORSÅKER 
 
VERKSAMHETSPLAN 2024 
 
Bevaka och arbeta för att bevara natur och miljö i Hofors kommun 
 

 Opinionsbildning.  
 

 Remissvar där vi för talan för natur och miljö. 
 

 Ta del av avverkningsanmälningar och inventera anmälda områden och rapportera 
rödlistade arter på Artportalen. Fortsatt arbete för att skydda sydostbranten på Söderåsen, 
helst som naturreservat. Vi ska också arbeta för bildandet av Kopparåsens naturreservat. 
Dialog om skogsfrågor med Sveaskog, kommunen och andra skogsägare. 

 
 Arbeta för skydd av kontinuitetsskogar. 

 
Öka och sprida kunskapen om biologisk mångfald 
 

 Arbeta för att kommunen får ett Naturvårdsprogram. 
 

 Delta i arbetet i Länsförbundets skogsgrupp. 
 
 Delta i Hofors församlings projekt med anläggning av ängar vid kyrkogården och i VGS 

fjärilsprojekt i Hagaparken. 
 

 Bildvisningar/föreläsningar om natur i Sverige och andra länder. Vi får inte glömma bort 
närmiljön. 

 
 Fortsätta ge ut och sprida vårt medlemsblad. 

 
 Fortsätta kartläggningen av och informationen om biologisk mångfald i Hofors kommun. 

 
Bidra till att människor får uppleva natur och biologisk mångfald 
 

 Fågelutflykt till Bysjön 
 

 De Vilda Blommornas dag 
 

 Exkursion med tema mossor och lavar, gärna kombinerad med inventering i något 
avverkningsanmält område. 

 
 
Sträva efter att få fler medlemmar i föreningen, gärna ungdomar 
 

 Göra föreningens verksamhet synlig genom aktiviteter, hemsida, Facebook-grupp, 
remissvar m.m. 

 
 Fortsatt diskussion om medlemsvärvning i styrelsen 


